
 

7.8 Magnitude Earthquake Devastates Southern 

Turkey and North-West Syria 

At 4.15 a.m. the morning of the 6th of February, the region along the Turkish/Syrian border 

experienced a sequence of devasting earthquakes leaving buildings and structures flattened across 

the cities, towns and villages along southern Turkey and north-west Syria. At the time of writing, more 

than 2,000 people have lost their lives, with many thousands more injured, and a steep rise predicted 

in the coming days.  

The fallout from these quakes represents a crisis within a crisis. Already reeling from years of war and 

its consequences, reports from the field indicate that many of those affected on both sides of the 

border are refugee communities often in sub-standard or dilapidated buildings & shelters, and  already 

displaced many times over.  

Amid sub-zero winter temperatures both heightening the crisis and hindering the response, GOAL is 

seeking your support in order to rapidly respond to these beleaguered communities. GOAL staff are 

already on the ground providing immediate relief, while also assessing likely needs: What is certain is 

that the provision of core basic items, medical supplies, food, water, temporary shelter, blankets, non-

food items will all be required.  

GOAL’s Experience in the Region 

Working closely and intensely with partners and local communities, GOAL has been on the ground 

responding to the humanitarian fallout from the brutal civil war in Syria since it commenced in 2012. 

It represents our largest programme and the largest humanitarian response we have ever undertaken, 

with an operating annual budget of more than 85 million EUR.  

We have a staff of nearly 1,000-strong, and are one of the very few international organisations actually 

operating inside Syrian territory in Idleb Province and northern Aleppo, the last remaining rebel held 



areas in the north-west of the country. Here, we provide a range of emergency response services, 

including:  

• the supply of basic items (food kits, water, non-food items kits, hygiene kits, tents); 

• maintaining over 60 water points and 5 water treatment plants, providing nearly a million 

people a day with clean water; 

• providing the inputs to a network of 30 bakeries, providing fresh bread to half a million 

people daily; and 

• rehabilitating buildings for temporary shelter use, provision of tents, and the rehabilitation of 

local infrastructure. 

In addition to the above, and indicative of the complexity of the conflict, GOAL also addresses the 

ongoing displacement crisis beyond Syria’s border, most notably in neighbouring Turkey. Here, GOAL 

provides the necessary emergency response items as above but also works with both local host and 

refugee communities alike with a range of sustainable livelihood activities. 

In short, GOAL is deeply ingrained with the 

communities most affected by the 

devastation of these earthquakes on both 

sides of the border. 

GOAL Uniquely Positioned to Respond 

The scale of GOAL’s operation along the 
Turkish/Syrian border, our experience of the 

context, and nature of the required response, 

mean that we are in a unique position to 

respond rapidly to this devastating and 

acutely time-sensitive humanitarian crisis.  

Should you wish to make a donation or have any further queries regarding our response, please 

contact me by email to cpollard@goal.ie or by mobile on +353 87 9850655. 

Yours faithfully 

 

_______________ 

Courtenay Pollard 

Trusts & Foundations’ Manager 

mailto:cpollard@goal.ie


 

Erdbeben der Stärke 7,8 

verwüstet die Südtürkei und 

Nordwestsyrien 

 

 
 

Am Morgen des 6. Februar um 4.15 Uhr ereignete sich in der Region entlang der türkisch-

syrischen Grenze eine Reihe von verheerenden Erdbeben, die in den Städten und Dörfern der 

Südtürkei und Nordwestsyriens Gebäude und Strukturen dem Erdboden gleichmachten. Zum 

Zeitpunkt der Erstellung dieses Berichts haben mehr als 2.000 Menschen ihr Leben verloren, 

viele Tausend weitere wurden verletzt, und für die kommenden Tage wird ein steiler AnsSeg 

vorhergesagt. 

 

Die Folgen dieser Beben stellen eine Krise in der Krise dar. Die Menschen, die bereits unter 

den Folgen des jahrelangen Krieges zu leiden haben, sind auf beiden Seiten der Grenze auf 

der Flucht und leben oV in unzureichenden oder baufälligen Gebäuden und UnterkünVen 

und sind bereits mehrfach vertrieben worden.  

 

GOAL-Mitarbeiter sind bereits vor Ort, um Soforthilfe zu leisten und gleichzeiSg den 

voraussichtlichen Bedarf zu ermiXeln: Sicher ist, dass die Bereitstellung von grundlegenden 

Hilfsgütern, medizinischer Versorgung, NahrungsmiXeln, Wasser, NotunterkünVen, Decken 

und anderen Hilfsgütern erforderlich sein wird. 

 

GOALs Erfahrung in der Region 

 

In enger und intensiver Zusammenarbeit mit Partnern und lokalen GemeinschaVen hat GOAL 

seit Beginn des brutalen Bürgerkriegs in Syrien im Jahr 2012 vor Ort auf die humanitären 

Folgen reagiert. Mit einem Jahresbudget von mehr als 85 Millionen Euro ist es unser größtes 

Programm und die größte humanitäre Maßnahme, die wir je durchgeführt haben.  

 

Wir haben fast 1.000 Mitarbeiter und sind eine der wenigen internaSonalen OrganisaSonen, 

die tatsächlich auf syrischem Gebiet in der Provinz Idleb und im Norden Aleppos täSg sind, 

den letzten von Rebellen gehaltenen Gebieten im Nordwesten des Landes. Hier leisten wir 

eine Reihe von Nothilfediensten, darunter: 

 

- die Bereitstellung von Grundversorgungsgütern (LebensmiXelpakete, Wasser, Non-

Food-Kits, Hygienepakete, Zelte); 

- die Instandhaltung von über 60 Wasserstellen und 5 Wasseraueereitungsanlagen, die 

täglich fast eine Million Menschen mit sauberem Wasser versorgen; 

- die Versorgung eines Netzes von 30 Bäckereien, die täglich eine halbe Million 

Menschen mit frischem Brot versorgen; und 

- die Sanierung von Gebäuden für die Nutzung als NotunterkünVe, die Bereitstellung 

von Zelten und die Instandsetzung der lokalen Infrastruktur.  

 

 



Zusätzlich zu den oben genannten Maßnahmen, die die Komplexität des Konflikts 

verdeutlichen, kümmert sich GOAL auch um die anhaltende Vertreibungskrise jenseits der 

syrischen Grenze, vor allem im Nachbarland Türkei. Hier stellt GOAL nicht nur die 

notwendigen NothilfemiXel bereit, sondern arbeitet auch mit den lokalen Aufnahme- und 

FlüchtlingsgemeinschaVen zusammen, indem es eine Reihe nachhalSger AkSvitäten zur 

Sicherung des Lebensunterhalts anbietet. Kurz gesagt, GOAL ist Sef mit den GemeinschaVen 

verwurzelt, die von den Verwüstungen dieser Erdbeben auf beiden Seiten der Grenze am 

meisten betroffen sind.  

 

GOAL ist in einer einzigar6gen Posi6on, um zu reagieren 

 

Das Ausmaß von GOALs TäSgkeit entlang der türkisch-syrischen Grenze, unsere Erfahrung 

mit dem Kontext und die Art der erforderlichen ReakSon bedeuten, dass wir in einer 

einzigarSgen PosiSon sind, um schnell auf diese verheerende und akut zeitkriSsche 

humanitäre Krise zu reagieren. 

 

Courtenay Pollard 

Trusts and FoundaSon Manager 

 

Übersetzt von NÄCHSTENLIEBE WELWTEIT.  

 

Jede Spende hilV.  


